
Zápis z veřejné schůze o problematice vody ve studnách v Pulečném 
konané dne 3.5.2023

Z pozvaných hostů se za zemědělce účastnili A.M. a M.K. Omluvil se L.T.
Schůzi zahájila J.Mališová  a dále ji řídil A.Hrubý, který uvedl, že se v obci zhoršuje kvalita 
vody ve vrtech, což byl důvod svolání této schůze . 
A.Šikola sdělil zkušenosti s kvalitou vody ve svém vrtu. V době vyvrtání a kolaudace, rok 
2001, byla ve vrtu voda pitná (dusičnany 27mg/l). Postupně se kvalita vody zhoršovala a v 
roce 2012 již byla na hranici normy, která je 50mg/l. Pro zajímavost v USA a Japonsku je limit
10 mg/l a v Číně 20 mg/l.   V poslední době se zhoršování zrychluje a v současné době je 
78mg/l. To všechno přesto, že jsou všechny domy staré zástavby v okolí napojeny na 
kanalizaci a nové mají nově zkolaudované čističky.
Orientačním měřením pomocí zkušebních proužků A.Šikola zjistil, že v okolních vrtech je 
situace přibližně stejná v celé severní části obce u hřbitova. Dotazy a orientačním měřením 
nezjistil znečištění v jiné části obce. V rozpočtu obce je naplánováno 100 tis. Kč na 
zmapování kvality vody ve vrtech a studních, ale to by měla obec udělat až po konzultaci s 
hydrogeologem, který bude případně posuzovat situaci. 
A.Hrubý uvedl, že nad kontaminovanou částí obce hospodaří hlavně Kokonínská 
zemědělská, jejíž zástupce se nedostavil. Současný nejvíce znečištěný vrt je u Veverkových,
nad kterými hospodaří Kokonínská zemědělská, ale majitelem pozemku je obec. 
J.Mališová přečetla zápis z jednání o vrtu Veverkových, kterého se kromě zástupců obce 
zúčastnili Z.H. a J.P. z firmy Prospekta. Ze závěrů lze uvést, že: 
- Kokonínská zemědělská hodlá pronajatý pozemek převést na úhor t.j. nehnojit ho.
- Zdrojem kontaminace může být i stará studna, která by se měla najít a odstranit.
- Veverkovy lze připojit na obecní vodovod pomocí posílení přípojky.
L.V. Rozbor vody z tohoto vrtu je z 9.3.2023, kdy byla voda zakalená a extrémně 
kontaminovaná bakteriemi a mikroorganismy a nebyla vhodná ani jako užitková.
Rozbor vody z 5.4.2023 již bakterie a mikroorganismy v nadlimitním množstvím 
neobsahoval, ale hodnota dusičnanů byla 116 mg/l. Po vydatných deštích se však voda opět
zakaluje.
Diskuze nad způsobem hospodaření na nepronajaté části obecního pozemku nad 
Veverkovými, která by se neměla hnojit.  P.V. a J.W. tvrdí, že se tam 
hospodařilo a to včetně hnojení. J.Mališová řekla, že není informována o případných 
porušení pravidel hospodaření a Kokonínská zemědělská tvrdí, že je dodržují.  
J.N. Vadí mu chování Kokonínské zemědělské v obci, např. rychlá jízda 
traktorů, reakce na přívalové deště, které spláchly hlínu z pole na domy z důvodu 
nevhodného hospodaření na polích, které se nyní opět opakuje (sázení širokořádkových 
plodin). 
J.Mališová upozornila na nevhodnost zástavby v blízkosti polí.
A.M. mluvil o problematice přívalových dešťů, které jsou nahodilé a záleží v jaké 
vegetační fázi plodiny se vyskytnou. To se stalo i při splachu ornice před cca 7 lety.
A. Šikola by rád věděl jaké je řešení omezení růstu hladiny dusičnanů.
A.M. odpověděl, že nitrátová směrnice se plní.
K.Č. vadí postřiky a dusičnany v okolí jejich domu, které pronikají na jejich pozemek.
E.Karpíšková uvedla, že změna č.1. územního plánu, která je v procesu schvalování, 
navrhuje nad obydlenou částí kolem hřbitova změnit pole na smíšenou krajinnou zeleň, kde 
se nebude intenzivně zemědělsky hospodařit.
Zapsal A.Šikola 


